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ážení členové spolku KD-I Opatovice, dostává se vám do rukou 
druhé číslo časopisu Senioráček.  

Rádi bychom, kdyby se dostalo do všeobecného povědomí, že nejsme 
spolek pouze pro důchodce, ale že se našich akcí mohou účastnit i 
nečlenové, mladí i staří. Pro všechny máme dveře otevřené. 
 

S uspokojením musím napsat, že nám k naší spokojenosti vychází vše tak, jak 
jsme naplánovali. Od začátku roku náš Spolek KD-I uskutečnil již 7 akcí. Tři z nich 
byly prodělečné, na ostatní jsme použili dotace z částky 52 200,-Kč, kterou jsme 
obdrželi od obce Opatovice, za což děkujeme.   

 
Podle mého názoru jsme tolik peněz nepotřebovali, ale ustoupila jsem rozhodnutí 

výboru, desítkářek a o dotaci v částce 67 200,-  zažádala. 
 
Spolky by neměli jenom natahovat ruce, ale měly by si na svoji činnost také 

vydělat. Obec potřebuje peníze na jiné věci, než tolika penězi podporovat spolky, 
které ke všemu nevlastní žádný majetek, který potřebuje údržbu a na ni dost peněz. 
Z dotace máme ještě na účtu peníze, o které jsme zažádali na další akce. Na 
pokladně 20 000,- Kč. 

 
Co máme před sebou? 

 
 28. července zájezd - 3. Setkání přátel jižní Moravy, která se letos uskuteční 

v Břeclavi. Pokud máte ještě někdo zájem se zúčastnit, můžete se přihlásit u 
pí Kunčarové. 

 4. srpna nás čeká akce 3 v jednom – Sousedské setkání spojené se 100. 
výročím založení naší republiky, 10. výročím KD-I. Toto vzpomínkové 
setkání bude probíhat za doprovodu pěkné hudby. 

 15. září se sejdeme jako každý rok na tanečním posezení „ Vařečková“ . 
 

Na všechny z vás, kteří navštěvují naše akce, nebo se s námi chtějí seznámit, se 
moc těšíme a přejeme pěkné prázdninové dny. 

JAK SI STOJÍME 



 4 

 

OSVĚTOVÁ PŘEDNÁŠKA 
 

Dlouho jsem uvažovala, jaké téma přednášky, kterou jsme chtěli uskutečnit pro 
členy spolku a občany obce Opatovice, vybrat. Přemýšlela jsem, co by je mohlo 
zajímat a mohlo by být pro ně i užitečné. V našem spolku máme dosti starších lidí i 
nad 80 let. „Věk je jenom číslo“, je napsáno na našich webových stránkách. Je tomu 
tak. Přes vysoký věk jsou naši členové velmi čilí. 

Mnoho z nich si chce dát do pořádku věci týkající se jejich rodinného majetku. 
Převést tento majetek na svoje děti, vnoučata, nebo i na jiné členy rodiny. Slýchám 
kolem sebe, jak je to důležité, tyto věci, týkající se majetku, správně a spravedlivě 
mezi své potomky rozdělit a jak se mnoho mladých lidí v dnešní době k rodičům a 
prarodičům sprostě a neurvale chová při tomto rozhodování. Mnoho z nás starších 
neví, jak postupovat a na koho se obrátit o radu. Bylo rozhodnuto.  Vybrala jsem 
osvětovou přednášku o dědickém právu, převodu nemovitostí, zástavě. Výbor spolku 
s výběrem této přednášky souhlasil. Obrátila jsem se na Ústavní soud v Brně a paní 
JUDr. Hudcová mi doporučila paní doktorku, která toto dědické právo učí na vysoké 
škole. Přednáška se uskutečnila 11. 4. 2018 v 9:30 hodin v klubovně našeho spolku. 
Zájemců bylo nahlášeno víc, než přišlo. Zdravotní potíže a návštěvy u lékařů jim 
účast neumožnily. 

Paní JUDr. Lenka Dobešová velice příjemná mladá dáma, nám všechny dotazy, 
na které jsme se ptali, fundovaně a pro nás starší srozumitelnou formou zodpověděla. 
Dotazů bylo dost. Získali jsme užitečné informace, jak postupovat při vyřizování 
dědictví za živa a na koho se obrátit, když chceme pořizovat závěť. Paní doktorka 
nabídla své služby přítomným, které hned dvě ženy využily. Je škoda, že tuto 
přednášku nevyužilo více občanů. 

Za informace, které jsme získali, se platí, ale my jsme je měli zadarmo a 
nelitujeme, že jsme obětovali více jak dvě hodiny z našeho času. Byly to příjemně 
prožité dopolední hodiny.  

         Ludmila Palečková 

DEN MATEK A OTCŮ 
Každým rokem oslavujeme společně 

„Den matek a otců“. 

Letos jsme si tento svátek připomněli 
a oslavili v sobotu 12. 5. 2018 v 16:00 
hodin v sále KD Opatovice. Za pěkného 
počasí se sál začal plnit usměvavými a 

mile naladěnými lidmi. Všichni členové 
při vstupu obdrželi výborné koláčky ke 
kávě a jako dárek jim přišla zatančit 
skupina Magic-O pod vedením paní 
Dany Navrátilové, předvedly sice krátké 
taneční vystoupení, ale velice pěkné. 
Odměnou jim byl velký potlesk. 
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K tanci a poslechu nám tradičně hrála 
naše oblíbená kapela Vonička. Hrála 
skvěle. Velkým zpestřením podvečera 
bylo vystoupení nazvané „Hledá se táta“. 
V této scénce se představila Jana 
Nováková jako mimino, Karel Kunčar 
jako batole a Drahuška Komínková v roli 
těhotné maminky. Přijeli s retro 
kočárkem do sálu a lidé je přivítali 
potleskem a smíchem. Po této scénce se 
hrálo jubilantům, tančilo a zpívalo se. 
V sále panovala výborná, přátelská 
nálada po celý večer. 

K večeři jsme měli pečená kuřecí 
stehna s bramborem a okurkou. Okurky 
dodala paní Miluška Reimová. Dalším 
překvapením pro přítomné bylo retro 
vystoupení nazvané „Pionýři“. Děvčata 
měla oblečené krátké modré sukně, 
nahonem ušité paní Maruškou Piternovou 
za pomocí paní Švejdové, Alenka 
Morávková dodala látku a já nastříhala 

pionýrské šátky. Dva pánové měli na 
sobě svazácké oblečení a ostatní kalhoty, 
bílé košile a šátky. Zpívala se písnička 
„Pionýři, pionýři, malované děti“, ale na 
jiná, vtipná slova. Vtipná byla paní 
učitelka – Jana Nováková, která sbor 
řídila. Nacvičovalo se 2 hodiny a splnilo 
to účel, lidé se bavili. Nezapomnělo se 
ani na tombolu, opět byla bohatá a byl o 
ni velký zájem. Touto cestou chci 
poděkovat všem, kteří stále přispívají 
pěknými věcmi do tomboly. Někteří 
z nás vyhráli, a ti, co nevyhráli, vyhrají 
určitě příště.  

Bezvadně jsme se bavili až do konce. 
Domů jsme odcházeli příjemně unaveni a 
spokojeni, že se nám akce opět vydařila. 
Troufám si napsat ke spokojenosti všech. 

   Ludmila Palečková 

Den matek a otců 
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Valtice 

18. 5. 2018 jsme se vydali za krásami 
naší vlasti. Uspořádali jsme zájezd do 
Valtic a Mikulova. Prohlídku zámku 
jsme absolvovali jako první skupina. 
Zámek Valtice je barokní zámek. 
Původně to byl gotický hrad z 13. století 
byl přestavěn na renesanční a později na 
barokní. Do dnešní podoby byl přestavěn 
v letech 1643 – 1730. Zámek tvoří 
třípatrová čtyřkřídlá budova s konírnou, 
jízdárnou, galerií, rokokovým divadlem a 
kočárkárnou. Z renesančního období se 
zachovaly dvě nárožní věže, od kterých 
vedou nízká boční křídla uzavírající 
s hlavní budovou čestný dvůr. Fasáda 
zámecké budovy je bohatě zdobena, 
středová osa budovy je zvýrazněna 
vstupním portálem a věží. Krásně 
vybavené zámecké interiéry byly 
upravovány až do 18. Století. Zámecký 
park byl založen v roce 1727. Začátkem 
19. Století byla zahrada rozšířena a 
přebudována na přírodně krajinářský 
park s dalekými průhledy. Park má 
rozlohu14,6 ha a roste v něm 22 druhů 
jehličnanů a 63 druhů listnáčů. 

Zámek i jeho vybavení stojí za 
podívanou. Poté následovala prohlídka 
výstavy kostýmů z filmu Marie Terezie. 
Tento dvoudílný film mapující část 
života Marie Terezie se z velké části 
natáčel na zámku Valtice, kde jsme viděli 
skutečné filmové kostýmy a fotografie 
z úspěšného filmu. Svatební šaty, ve 
kterých se filmová Marie Terezie vdávala 
za Františka Štěpána Lotrinského lze 
spatřit v plné parádě, včetně medailonku 
s Františkovou podobiznou. 

Výstava byla umístěna na vnitřním 

zámeckém nádvoří a tam jsme si také 
chviličku odpočinuli při dobré kávě a 
zákusků z místní zámecké kavárny. Po 
krátkém odpočinku šla část výletníků do 
bylinkové zahrady a druhá navštívila 
Národní zemědělské muzeum nacházející 
se na náměstí Svobody ve Valticích. V 
12,00 hodin byl sraz v restauraci Amálie, 
kde byl pro naši skupinu zarezervovaný 
velice dobrý oběd, posilněni jsme se 
vydali do Mikulova.  

 

Mikulov 

Do Mikulova jsme přijeli asi v 14,00 
hodin. Počasí nám přálo i v Mikulově a 
celé odpoledne bylo příjemně. Do 
nasmlouvané prohlídky Mikulova bylo 
dost času. Děvčata si zakoupily zmrzlinu, 
chlapi orosené pivečko a usadili jsme se 
na lavičkách umístěných na náměstí nebo 
v předzahrádkách místních restaurací. 

Paní průvodkyně, která nás provázela po 
památkách města Mikulova, byla velice 
příjemná, milá a hodně toho o historii 
města věděla. Pěkně s úsměvem na rtech 
nás přivítala, představila se a začala 
povídat o historii. 

Vznik Mikulova se zpravidla klade na 
počátek 12. století, kdy zde byla založena 
trhová osada, jež se v roce 1279 dočkala 
povýšení na městečko a v roce 1410 na 
město. Na místě románského a později 
gotického hradu vznikl v 17. století 
zámek. Mikulov byl od konce 13. do 
konce 16. století v držení Lichtenštejnů, 
poté patřil až do 19. století 
Ditrichštejnům, kteří vlastnili zámek a 
velkostatek až do roku 1945, kdy také 
zámek vyhořel. 

ZÁJEZD VALTICE A MIKULOV 
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Ve zdejším zámku byly po bitvě u 
Slavkova dojednány předběžné 
podmínky míru mezi Francií a 
Rakouskem. A 61 let poté, po porážce 
rakouských vojsk v bitvě u Sadové, se tu 
podepsalo příměří mezi Rakouskem a 
Pruskem, tzv. Mikulovské příměří. 

Po druhé světové válce bylo velkou 
většinou německé 
město vysídleno a 
počet obyvatel 
dosáhl 
předválečné 
úrovně během 70. 
let 20. století. 1. 
ledna 2003 
Mikulov získal 
status obce 
s rozšířenou 
působností.    

Paní průvodkyně 
nám poutavě 
vyprávěla i o 
životě židů žijících po roce 1421 
v Mikulově.  Židé tehdy byli vypovězení 
rakouským vévodou Albrechtem V. 
Z Vídně a Dolních Rakous. Část těchto 
běženců nalezla útočiště v Mikulově, kde 
se počali usazovat v podhradí, kde 
posléze vznikla samostatná židovská 
čtvrť, jež získala v roce 1591 samosprávu 
s vlastním rychtářem a s dalšími 
výsadami. Mikulovská židovská obec se 
postupně rozrůstala a získávala na 
významu, až se nakonec stala jednou 
z nejvýznamnějších na Moravě. Úplný 
zánik mikulovské židovské komunity 
přinesla druhá světová válka. Z 472  
židovských obyvatel města v roce 1938 
se 110 podařilo uprchnout před nacisty 
do ciziny. 327 jich však nepřežilo 
holokaust. K obnovení obce už nikdy 
nedošlo. Dnes je památkou na kdysi 

rozsáhlé židovské ghetto s 317domy, 
z toho více než 90 renesančními, jen 
barokní synagoga, která slouží jako 
židovské muzeum, 45 domů chráněných 
jako nemovitá kulturní památka a velký 
hřbitov s několika tisíci náhrobků. Jeho 
nejstarší a nejcennější částí je takzvaný 
„rabínský vršek“ s náhrobky moravských 
zemských a místních rabínů a příslušníků 

nejbohatších 
mikulovských rodin.  

Za zmínku stojí také 
zajímavé povídání a 
prohlídka 
Ditrichštejnské hrobky. 
Původně Kostel sv. 
Anny s napodobeninou 
Svaté chýše z italského 
Loreta, který v průběhu 
let 1623-1656 vyrostl 
v dolní části 
mikulovského náměstí. 
Na jihozápadní straně 
kostela byla vystavěna 

pohřební kaple Ditrichštejnů. Celou 
stavbu poškodil veliký požár v roce 1784. 
V polovině 19. století byla přestavěna na 
hrobku. Byly tam převezeny pozůstatky 
členů rodu z let 1617-1852. V této 
podobě zůstala hrobka až do počátku 90. 
let 20. století, kdy město přistoupilo 
k náročné rekonstrukci již hodně 
poškozeného objektu. Dobře udělalo, 
hrobka je opravdu stavební skvost a 
krásná památka. 

Prohlídka města a poutavé vyprávění o 
historii Mikulova skončilo. Paní 
průvodkyni jsme poděkovali a srdečně se 
s ní rozloučili. Unaveni, ale spokojeni 
jsme se vydali k domovu. Opět zase o 
nějaké vědomosti a znalosti o historii naší 
země bohatší. 

   Ludmila Palečková 

Zájezd Valtice a Mikulov 
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Zájezd Valtice a Mikulov 

JUBILANTI ZA PRVNÍ ČTVRTLETÍ 
 

      

     70 let  Sládková Věra 

     75 let  Vybíralová Ludmila 

     75 let  Brychta Zdeněk 

     80 let  Vybíral František 

     85 let  Škrabal Jiří 

 

 

Všem těmto jubilantům přejeme do dalších let hodně zdraví, štěstí a osobních 
úspěchů. 
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V sobotu 16. 6. 2018 se členové i nečlenové Spolku KD-I Opatovice vydali i s 
dětmi za kulturou do Prahy na muzikál Sestra v akci, který nastudovalo Hudební 
divadlo Karlín. Za pěkného počasí cesta se 45 pasažéry v autobusu pěkně ubíhala, i 
když se na D1 pracovalo a doprava byla svedena do jednoho pruhu. 

Z Opatovic jsme odjížděli dle plánu odjezdu trochu opožděně, po cestě jsme měli 
půl hodiny na kávu a jiné potřeby. V 12:30 řidič autobusu zaparkoval na 
autobusovém nádraží Florenc. Odtud to bylo jen kousek do Karlína a divadla, kam 
směřovaly naše kroky. Tam, až několik málo jedinců, všichni poobědvali v útulné 
divadelní restauraci. Na objednané jídlo jsme čekali sice dosti dlouho, ale ochotná 
milá obsluha nám čekání zpříjemnila. Jídlo bylo velice dobré. 

Po dobrém obědě, kávičce a poháru, který si někteří z nás dali, jsme usedli 
v divadle na svá místa. Všechna sedadla byla obsazena.  Nebylo čemu se divit, 
muzikál byl skvělý. Vynikající byly výkony jednotlivých herců, např. Světlany 
Nálepkové v roli přísné Matky představené nebo Tomáše Trapla jako mafiánského 
bosse Curtise Shanka. Z výborně sezpívaných a roztančených sester vyčnívala 
krásným zpěvem mladičká Veronika Vyoralová. Vtipně zahráli i členové Curtisovy 
party, Lukáš Kellner, Jan Urban a Martin Sobotka. Ovšem největší hvězdou 
představení byla Lucka Bílá. Role potrhlé jeptišky jakoby byla jejímu temperamentu 
napsaná přímo na tělo. Vynikající výkon předvedl i orchestr pod vedením dirigenta 
Kryštofa Marka. Musím konstatovat, že i ostatní účinkující podali výborné výkony 
jak taneční, tak i pěvecké a herecké, a nepůsobili jako kompars na koncertě Lucie 
Bílé. Představení se všem líbilo, potlesk ve stoje nebral konce. 

Po odchodu z divadla se chtěly přítomné děti i starší osazenstvo nechat vyfotit 
s paní Luckou Bílou i s jinými umělci. Poptala jsem se milé paní uvaděčky, kde se 
dá s umělci vyfotit. První jsem odchytla Světlanu Nálepkovu, která již byla na 
odchodu z divadla, a ta se ochotně se všemi vyfotila. Potom následovalo focení 
s mladým Janem Urbanem a rozhovor s panem ředitelem karlínského divadla, který 
nám doporučil shlédnout i Carmen, kde také exceluje Lucie Bílá. Nakonec 
následovalo focení s Luckou Bílou, pro kterou zašla Renata Hlavatá. Lucka byla 
příjemná, milá a působila velice skromně a ráda se s přítomnými vyfotila a 
podepsala jim program s její fotkou. 

Velice spokojeni, s krásnými zážitky i za zpěvu v autobusu jsme se ubírali 
k domovu. Karlínská Sestra v akci se povedla. Divácky vděčná komedie nabízí 
vkusnou zábavu a profesionální herecké i hudební výkony. Vřele doporučujeme.                           

         Ludmila Palečková 

MUZIKÁL SESTRA V AKCI 
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V našem programu na rok 2018 jsme naplánovali tři zájezdy a ve dnech 29.-
30.7.2018 jsme jeden z nich absolvovali, a to za krásami naší vlasti, jižní Čechy. 

Odjezd byl v brzkých ranních hodinách od kostela, všichni účastníci se dostavili 
včas, natěšeni a v dobré náladě. Počasí nebylo nic moc, stále pod mrakem, a cestou i 
nějaká ta kapka ukápla. Po dobu zájezdu se o nás starala průvodkyně PhDr. 
Suchánková, příjemná mladá paní z Vojkovic, skoro sousedka. První zastávka byla u 
benzínky, kde jsme si dali kávu z přístroje, který neuměl nikdo z nás obsluhovat, 
kromě manžela Evy Kubíčkové, a ten nám všem kávu uvařil. Srdečně jsme se 
nasmáli a zájezd nazvali „Hoštice jedou do Českého Krumlova“. Za smíchu a 
legrace cesta rychle uběhla a už nás vítal Český Krumlov, město s magickou 
atmosférou, plné středověkých uliček a romantických zákoutí, kde se staletá 
architektura mísí s legendami města, které je pro svou krásu zapsáno na seznamu 
UNESCO.  

Prošli jsme křivolakými uličkami, lemovanými gotickými a renesančními domy. 
Kolem kostela Sv. Víta a prelatury a jezuitské koleje, přes centrální náměstí 
s renesanční radnicí, a zašli na lazebnický most s nádhernými výhledy na zámek i 
řeku Vltavu, stále plnou vodáků. Po obědě jsme se dostali až na první zámecké 
nádvoří. Na zámku nás přivítal příjemný mladý průvodce. Naplánovaná byla 
prohlídková trasa 1, renesanční a barokní apartmány, zámecká kaple Sv. Jiří, 
Eggenberský sál se zlatým kočárem, kterým se vyjelo jednou, a to pár metrů, a 
proslulý rokokový maškarní sál. Hrad založil Vítek II. z Prčice, potom ho vlastnili 
Vítkovci. Když Krumlovská větev Vítkovců zemřela, zdědil hrad Jindřich I. 
z Rožmberka, který rozšířil dolní hrad a jeho syn Petr I. z Rožmberka postavil horní 
hrad a později Oldřich II. z Rožmberka tento přestavěl. K velkým stavebním 
úpravám došlo za vrchního purkrabího Víléma z Rožmberka. Jeho bratr Petr Vok 
hrad zadlužil a prodal císaři Rudolfu II. Za nějaký čas přišli na hrad Eggenbergové, a 
zadali barokní přestavby zámku. Ve druhé polovině 18. století nechali 
Schwarzenbergové zámek přestavět ve stylu Vídeňského baroka. V roce 1989 byl 
vyhlášen kulturní památkou, a v roce 1992 byl zapsán na seznam světového dědictví 
UNESCO. Je ve vlastnictví státu. 

Prohlídka zámku trvala asi jednu hodinu k naší spokojenosti. Průvodci jsme 
srdečně poděkovali a vydali se na další procházku přes všech pět nádvoří a Plášťový 
most s nádhernými výhledy na město až k zámeckému parku, s krásnou úpravou, 
kaskádovou fontánou a známým divadlem s otočným hledištěm. Cestou jsme 
potkávali spoustu cizinců,  hlavně Japonců. Zahradou promenádovaly páry 
v historických oděvech, děvčata v krásných šatech s nádhernými klobouky. 
S některými jsme se i vyfotili, a zjistili, že to jsou herci a zpěváci, kteří vystupovali 
v divadle s otočným hledištěm, kam jsme právě chvátali na představení ztracený 
svět. Na chvíli jsme se přenesli do hlubin amazonského pralesa, kde se zastavil čas. 

ČESKÝ KRUMLOV, ČESKÉ 
BUDĚJOVICE, HLUBOKÁ 
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V přírodě se procházela obrovská strašlivá zvířata z dob dávné prehistorie. Před 
našima očima se odehrávalo úžasné dobrodružství, nejfantastičtější představy 
romanopisce s výsledky vědeckého bádání. Hlediště bylo zaplněno, představení bylo 
úžasné. Přítomné děti byly nadšeny a s nimi i dospělí. Výkony účinkujících 
vynikající. Obdivovali jsme důmyslné loutky i dekorace, nádherné kostýmy. Velké 
poděkování patří všem, kdo se o toto zasloužil. Scéna, kde je na lovu 9 dinosaurů, 
byla unikátní, a s ní i choreografie. Klobouk dolů i před vodiči krásných loutek. Dá 
se říci, kvalitně odvedená komedie v krásném prostředí s krásnou hudbou i zpěvem. 
Plni překrásných dojmů jsme se vypravili opět na cestu do Českých Budějovic, tam 
se ubytovali ve tříhvězdičkovém hotelu Adler. Po velmi dobré večeři se všichni 
velice unaveni, ale spokojeni odebrali ke spánku. Druhý den ráno, po dobré a 
vydatné snídani nás čekala prohlídka Českých Budějovic. Hlavně rozlehlého, 
největšího a nejkrásnějšího náměstí v České Republice, náměstí Otakara II. 
Vystoupili jsme na 72m vysokou dominantu města, Černou věž, s 255 schody, ze 
které byl nádherný pohled na České Budějovice a okolí. Poobědvali jsme a navštívili 
pivovar Budějovický Budvar, který byl založený roku 1895. Pivovar pokračuje 
v tradici vaření originálního budějovického piva, která je 755 let stará, užívá 
osvědčených postupů a výhradně původní suroviny. Během prohlídky nás podrobně 
s výrobou originálního budějovického piva seznámila zaměstnankyně pivovaru. 
Prošli jsme výrobní prostory a ochutnali nepasterovaný a nefiltrovaný ležák 
Budweiser Budvar z tanku v ležáckém sklepě. Výrobní prostory jsou velice moderní. 
V místní prodejně si zakoupili všichni upomínkové předměty, pivní sklenice a různé 
druhy piva.  

V odpoledních hodinách nás čekala prohlídka nedalekého zámku Hluboká. Kousek 
windsorské Anglie uprostřed jižních Čech, tak by se dal stručně popsat pohádkový 
zámek Hluboká, který svou dnešní podobu získal v 19. století po neogotické 
přestavbě. V rámci romantických úprav šlechtického sídla založili 
Schwarzenbergové v polovině 19. století také rozsáhlý krajinářský park. Viděli jsme 
nádherně vybavené soukromé pokoje, přepychové reprezentační sály, s vyřezávaným 
obložením stěn, kazetovými stropy, elegantní stylový nábytek, křišťálové lustry a 
bohaté sbírky obrazů. Stříbro, porcelán a nádherné gobelíny. Zámek Hluboká patří 
k turisticky nejatraktivnějším památkám v Česku. Je opravdu nádherný. Zámek je ve 
vlastnictví státu a spravován Národním památkovým ústavem. Říká se to nejlepší 
nakonec a bylo tomu tak. Zámek je opravdu pohádkové sídlo obklopené krásným 
rozlehlým parkem. Všem, kteří zámek nenavštívili, moc doporučujeme. 

Zájezd se nám vydařil, bylo to náročné, ale stálo to za trochu únavy a bolesti 
nohou.            Ludmila Palečková 
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Nechtěli jsme nijak komentovat ani hodnotit babské hody, pořádané dne 2. 6. 2018, 
ale po přečtení pár vět, napsaných paní Janou Bednářovou a umístěných na obecním 
Facebooku, musíme reagovat, protože to byla snůška lží. 

Začněme od začátku, abychom si ujasnili, jak to vlastně bylo.  

Již loni, na naší akci „ Sousedském setkání“, přišla za mnou děvčata a ptala se, jak to 
děláme, že se nám akce vždy vydaří. Moje odpověď zněla: „Děláme to poctivě.“ 
Organizátorky se ptaly, zda bychom jim pomohli a zaštítili jejich „Babské hody“. Já 
jsem byla pro, ale musela jsem požádat o souhlas výbor Spolku KD-I. Výborová 
schůze souhlasila. Začátkem roku přišla děvčata za mnou domů se stejnou otázkou, 
zda pomůžeme. Tlumočila jsem souhlas výboru a hned jsem nastínila, jak si 
spolupráci představujeme, a zeptala se, zda to bude vyhovovat také jim. 

Nejprve jsme společně 
vybraly datum, potom 
zajistily hudbu, tradičně 
Voničku. Děvčata 
Voničku nejprve moc 
nechtěla, že je jich málo 
na průvod a nejsou 
krojovaní. Hned jsem 
reagovala a zavolala 
kapelníku Honzíku 
Grmolcovi  a on řekl, že 
není problém. Na 
průvod jich bude dost i 
v krojích a večer budou 
hrát ve čtyřce. Hned 
jsem opět za přítomnosti 
organizátorek zavolala 
panu starostovi a zeptala 
se, o jak vysoký 
finanční příspěvek 
mohou zažádat, když 
jim Honzík řekl, že 
budou chtít 16 000,- Kč. 
Starosta přislíbil 8 000,- 
Kč. Ještě jsem se 
informovala, kdy se má 
žádost podat, a 
dozvěděla jsem se, že je 
ještě čas. 

CO NÁS TRÁPÍ? 
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Týden po naší společné schůzce v KD, kde jsme se na všem domluvili, jsme se 
dozvěděli, že na pořádání se bude podílet MRS Opatovice a hrát budou Blučiňáci. 
Tak nevím, proč paní Bednářová napsala takový nesmysl, že jsme nezažádali o 
dotace? 
Poté jsem doporučila, aby se hody pořádaly v KD a ne na hřišti, jednak se na 
asfaltovém povrchu špatně tančí a jednak kvůli počasí. Jak začne pršet, vznikne 
problém. Domluvily jsme se a děvčata odešla spokojeně domů, alespoň to tak 
vypadalo. 
Za pár dnů jsme dostali pozvání do KD na společnou schůzku a konečnou domluvu. 
Za výbor KD-I se zúčastnily Jana Nováková, Hedvika Kameníková a já. Zopakovala 
jsem podmínky, za jakých budeme spolupracovat. Musím zdůraznit, že jsme 
požadovaly pouze zaplacení sálu a poplatky za OSU, jinak nic. Dokonce jsme 
nabídly zapůjčení peněz na zakoupení cen do tomboly, o které z naší zkušeností 
víme, že nás, jak se říká, drží nad vodou. Ještě jsme nabídly, že tombolu 
zorganizujeme včetně lístečků.  
Připomněly jsme, že se musí všechno řádně evidovat, příjmy i výdaje. Je nutno 
zapsat do sešitu příjem od občanů získaný na základě zvaní po domech, dále výtěžek 
z tomboly, z výčepu, z mašličkové a ze vstupného a řádně obě strany podepsat. Naše 
děvčata se mě ptala, zda nemám strach, že prodělají. Na základě mých propočtů 
měla být akce zisková. Při účasti alespoň 120 lidí, a to jsem byla přesvědčena, že 
pokud bude hrát Vonička, tak přijdou, samozřejmě včetně našich důchodců: 
 

Za vstupné 12 000,- Kč 
Z tomboly, z naší zkušenosti nejméně 7 500,- Kč 
Z pozvánek 8 000,- Kč 
Z mašličkové jsem si troufla odhadnout 4 500,- Kč 
Čistý zisk z tržby, mladí konzumují víc tvrdý alkohol 5 500,-Kč 
Dotace na muziku 8 000,-Kč 
Celkem příjem cca: 45 500,-Kč 
 

Kroje ženy, odhadem 16 000,- Kč 
Kroje dětské 9 000,- Kč 
Muzika 16 000,- Kč 
Osa 1 029,- Kč 
Nájem 2 200,-Kč 
Celkem výdaj cca. 44 229,- Kč 
 

Samozřejmě, že to byl můj odhad. 
Paní Jana Nováková jako příklad uvedla, že vycházíme s penězi, protože výbor, 
desítkářky, ženy i mužové, kteří nacvičují taneční vystoupení, si všechno platí sami. 
Potom se dovídáme, že jsme po pořadatelkách chtěly, aby si platily vstupné. Lež. 
Než jsme ukončily schůzku, zeptala jsem se děvčat, zda si nechtějí udělat hody 
s rybáři, když mají manžele rybáře. Odpověď zněla ne. Navrhly jsme, ať si dají do 
výčepu někoho z chlapů, že my výčep mít nemusíme. Radka Svobodová řekla, že 
taťka bude rád, když tam bude moci čepovat. Schůzku jsme ukončily a zdálo se, že 
k oboustranné spokojenosti. 
Posléze je nám vyčítáno nedorozumění, špatné podmínky, které jsme stanovily. 
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ÚMRTÍ 
Naše řady navždy opustili: Blažková Marie 

 

Kdo v srdcích žije, neumírá. 

Vážení a milí čtenáři, pokud máte nějaké nápady či připomínky, neváhejte 
kontaktovat paní Ludmilu Palečkovou na níže uvedeném čísle či emailu. Pokud 
máte zájem, můžete se zapojit do psaní článků nebo nám sdělit, o čem byste si rádi 
přečetli. 

Ludmila Palečková  724 814 409  webklubduchodcu@seznam.cz 

PŘIPRAVOVANÉ AKCE 

 3. Setkání přátel jižní Moravy 28. 07. 2018 

 Sousedské setkání, 100 let vzniku republiky a 10 let 
výročí Spolku KD-I  

04. 08. 2018 

 Vařečková 16.00 hod., Vonička  15. 09. 2018 

Spolek KD-I nic nebojkotoval, byli jsme nachystaní, že na hody půjdeme, ale za 
podmínky, že bude hrát Vonička a že budeme spolupořadateli. 
Děvčata, nikdo se nezlobil, jenom nás to mrzelo a snad nejvíce mě. Jak se říká: „ Za 
dobrotu na žebrotu.“ S námi byste si kroje určitě neplatily. Přejeme Vám, ať se daří, 
a přese všechno vás všechny srdečně zveme na naši akci „Sousedské setkání 3 
v jednom“. 
Krásné prázdniny dětem, mladým i starším občanům přeje výbor Spolku KD-I 
Opatovice  

PRANOSTIKY - STAROČESKÝ KALENDÁŘ 

 Duben  Hodně-li v dubnu duje, stodola se naplňuje 

 Květen  Chladno a večerní mlhy v máji, hojnost ovoce a sena dají 

 Červen  Je-li více sucho než mokro bývá, urodí se hojnost dobrého vína 
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Český Krumlov, České Budějovice, Hluboká 

Český Krumlov, České Budějovice, Hluboká 
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Den matek a otců 


